
Verslag vergadering milieuraad. 
    

 01 /04 /2021 
 
Plaats: virtueel via Teams  

Uur: 20.00 – 22.10 uur 

 

Aanwezig: Herman Wens, Frans Smets, Jef Embrechts, Dirk Potters, Herman Van Oeckel, Greet 

Van Sas, Paul Vernelen, Hilde Versmissen, Gert Storms 

Verontschuldigd: Jef Van Eyck, Jef Diels, Jan Geudens, Anny Helsen, 
 

 

1. Eventuele vragen bij goedgekeurd vorig verslag: geen. 

 

2. Antwoord van het gemeentebestuur op een vorig advies. 

 

a) Advies over de stroomgebiedbeheerplannen 2022-2027. 
 

Het advies van de milieuraad werd bekeken en meegenomen zonder opmerkingen. 

 

b) Advies over ‘Natuurbeheerplan Tielenheide - Caliebeekvallei’     

 

Het advies van de milieuraad d.d. 12/12/2019 werd overgenomen. De gemeenteraad voegde daar 

nog aan toe:  

- Een toekomstige fietsroute door het gebied niet uitsluiten 

- Mogelijkheden voorzien voor wandelen, joggen, mountainbiken door het gebied ten 

Westen van de spoorlijn.  

De reacties binnen de milieuraad op deze toevoegingen zijn verdeeld.  

- Vraag: wil de gemeente met zo’n fietspad de doorsteek naar Turnhout voorbereiden? Het 

antwoord is niet duidelijk, alles dient nog besproken met en de goedkeuring te krijgen 

van defensie, de betonstroken liggen er al en alleen een klein stuk ontbreekt om aan te 

sluiten bij de weg in Turnhout. 

- Is bijkomende verharding niet uit den boze? Vlaanderen is nu al, na Malta, de meest 

verharde regio van Europa. Zonder verlichting zou dit een gevaarlijke plaats worden voor 

aanrandingen en ander pervers gedrag. Met verlichting wordt dit de doodsteek voor 

verschillende bijzondere insecten die bijna uitgestorven zijn en zich te pletter zouden 

vliegen tegen de lampen. Europa zal dit wellicht niet toelaten. Er zijn al veel kansen om 

van de natuur te genieten: wandelpaden zijn er bijgekomen op de Balderij, 

mountainbiken kan perfect op de Kempische Heuvelrug. En er is een mooi wandelpad op 

het Noordelijk deel van Tielenheide, ingang Leiseinde.  

 

c) Nieuwe projecten voor de Slapende Reus. 

Het antwoord van het CBS op het advies van de milieuraad eindigt met : “Het schepencollege is 

van mening dat de infrastucturen/constructies die gekozen worden, passen in de omgeving.” De 

uitbreiding zou enkel een belevingspad voor de 3-Master betreffen. 

 
3. Deel 1: adviezen op vraag van de gemeente 

 

Vraag vanuit het bestuur aan de Milieuraad om advies te willen geven rond de 

mogelijke invoering van diftar.  

 

Schepen Storms geeft uitvoerig toelichting bij het plan. Deze maand nog zal de beslissing 

genomen worden. 



Principe: de vervuiler betaalt.  

Deelnemers: binnen I.O.K. nu al 26 van de 29 gemeenten. 

Ervaring: mensen gaan bewuster sorteren. De kilo’s restafval nemen af.  

Voor de gebruiker: een grijze bak. Het eigen gebruik (gewicht) kan men volgen via internet. 

Keuze: een kleine bak van 40 liter, een gewone van 120 l. en een extra grote van 240 l. 

Milieubelasting (nu 55 euro): verdwijnt. 

Over volgende kosten heeft de gemeente een zekere autonomie, Kasterlee stelt voor: 

Vaste kost (voor elk adres); 41,43 euro per jaar 

Huur container GFT: 12,5 euro per jaar 

Geharmoniseerde tarieven: restafval: 0,24 euro per kg, GFT 0,10 euro per kg 

Prognose: niemand gaat meer betalen dan nu, met uitzondering van hier en daar een 

alleenstaande. 

Toelagen: worden voorzien voor: scholen (GFT), mensen met medische redenen 

Andere: elke bestaande GFT-container krijgt nog een chip voor de weging. 

Ophaling per jaar: 26 x restafval en GFT, 24 x PMD en 12 X papier. 

 

Verwachting: toetreding op 01/01/2022. 

Andere gevolgen: grijze zakken worden alleen nog per stuk aangeboden vanaf september. 

Communicatie: éénduidig, 1 aanspreekpunt en 1 tel.nr voor alle vragen. Info-avonden en 

gepersonaliseerde brieven zodat iedereen goed ingelicht is. 

 

Besluit: de milieuraad noteert dat het invoeren van Diftar  

- een positieve invloed heeft op het sorteergedrag en het beperken van afval  

- ergonomisch een verbetering is voor de ophalers 

- zicht geeft op welke burgers geen of weinig huisvuil buiten zetten zodat controle op 

sluikstorten of verbranding mogelijk wordt 

en geeft unaniem een positief advies voor de invoering van Diftar op 01/01/2022. 

 

 

Deel 2: voorbereiding advies op eigen initiatief 

 

a. Beperken van luchtvervuilende rook 

 

De landbouw krijgt dikwijls de schuld van milieuproblemen maar het is de laatste jaren de 

landbouw die de meeste inspanningen levert om de toestand te verbeteren. Ook de industrie doet 

inspanningen. De uitstoot door huishoudens daarentegen is de laatste 15 jaar blijven stijgen, 

doordat o.a. het verbruik van hout voor verwarming toeneemt. “  Dit schrijft de Vlaamse 

regering (VMM). Zie: 

(https://www.vmm.be/lucht/luchtkwaliteit/stookadvies/stoten-gezinnen-echt-zoveel-uit) 

De Vlaamse Milieumaatschappij stelt dat de verontreinigde lucht elke burger 14 maanden 

gezond leven kost. (https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-

fijn-

stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezo

nd%20door%20fijn%20stof,-

In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20per

iode%202005%2D2018.) 

 

Hoe meer luchtverontreiniging door stoken, hoe groter de kans dat mensen gezondheidsklachten 

krijgen. (Info Nederlandse overheid https://www.rivm.nl/stookalert/vragen-en-antwoorden) 

De milieuraad vraagt unaniem om een duidelijk signaal te geven aan de bevolking dat 

houtverbranding in open lucht zeer schadelijk is door kerstboomverbrandingen te verbieden, niet 

alleen voor de aanwezigen maar voor de kwaliteit van de lucht die alle mensen inademen. De 

schepen stelt dat het BS vroeger gekozen heeft om het verenigingsleven in deze te ondersteunen. 

De milieuraad stelt dat ondersteuning ook kan via een alternatief evenement dat niet schadelijk is 

voor de gemeenschap. De meeste Vlaams gemeenten verbieden reeds kerstboomverbrandingen. 

https://www.vmm.be/lucht/luchtkwaliteit/stookadvies/stoten-gezinnen-echt-zoveel-uit
https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-fijn-stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezond%20door%20fijn%20stof,-In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20periode%202005%2D2018
https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-fijn-stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezond%20door%20fijn%20stof,-In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20periode%202005%2D2018
https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-fijn-stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezond%20door%20fijn%20stof,-In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20periode%202005%2D2018
https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-fijn-stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezond%20door%20fijn%20stof,-In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20periode%202005%2D2018
https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-fijn-stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezond%20door%20fijn%20stof,-In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20periode%202005%2D2018
https://www.statistiekvlaanderen.be/nl/verloren-gezonde-levensjaren-door-fijn-stof#:~:text=Vlaming%20leeft%20gemiddeld%2014%20maanden%20minder%20lang%20gezond%20door%20fijn%20stof,-In%202018%20gingen&text=Dat%20betekent%20dat%20de%20gemiddelde,over%20de%20periode%202005%2D2018
https://www.rivm.nl/stookalert/vragen-en-antwoorden


De milieuraad besluit een gefundeerd advies te leveren aan het CBS. 

 

b. Beperken van luchtvervuiling door stationair draaiende motoren. 

 

Aan de schoolpoorten staan auto’s minutenlang met draaiende motor te wachten. In de winter 

met de verwarming aan, in de zomer met de airco aan. Mensen die niet met de fiets maar met de 

auto komen en dan een kwartier op voorhand ter plekke zijn om zeker te zijn van een goede 

parkeerplaats vervuilen gans die tijd de lucht voor de schoolkinderen. Er is een wet die dat 

verbiedt. Artikel 8.6 van de wegcode luidt: 

8.6. Het is iedere bestuurder verboden de motor in vrijloopstand herhaaldelijk te versnellen. 

De bestuurders mogen daarenboven de motor niet laten draaien in vrijloopstand, behalve ingeval van 
noodzaak. 

In Wallonië is de motor laten draaien als je stilstaat tevens een milieuovertreding met zware 

boetes. 

De milieuraad vraagt om deze wettelijke verplichting te laten handhaven door de politie. De raad 

vraagt geen boetes maar controles en het wijzen van de burgers op de wettelijke verplichting. 

Hilde vraagt het aan de politie die sowieso regelmatig aan de schoolpoorten staat. 

 

c. Afraden om voortuintjes vol te leggen met klinkers of steentjes. 

 

Nog een voorbeeld van hoe de klagende burger zijn steentje kan bijdragen in plaats van de 

schuld bij anderen te leggen. Vele kleine bijdragen maken ook een groot verschil. Het is een 

mode geworden om de voortuin vol te leggen met kiezel, grove dolomiet, tegels of klinkers en 

alle groen weg te halen omdat dit gemakkelijk is voor het onderhoud. In het infoblad van de 

gemeente verscheen reeds eerder een artikel waarin gewezen werd op het verbod om voortuinen 

te verharden omwille van de waterberging. Maar al het groen dat verdwijnt vormt ook al gauw 

een hectare die verdwijnt. Tevens creëert men met een groene voortuin een aantrekkelijke straat 

en een aangename woonomgeving. De milieuraad vraagt de gemeente een initiatief te nemen om 

deze vorm van ‘kaalslag’ een halt toe te roepen. Hilde meldt dat de cel ‘duurzaamheid’ een actie 

voorbereidt en dat de milieudienst zal trachten te sensibiliseren. 

d. Voorbereiding advies ‘Gewestelijk Ruimtelijk Uitvoeringsplan Leidingstraat Antwerpen-

Ruhr (Geleen)’ met een gedeelte op ons grondgebied 

Een leidingstraat is een zone waarin pijpleidingen gebundeld kunnen worden aangelegd. 

Reageren op de startnota kan tot 30.04.2021. Er zijn 3 tracés in voorbereiding. Eén daarvan (het 

Noordelijk tracé) gaat door de Kempische Heuvelrug aan het Zwart Water. Elk tracé volgt het 

reliëf maar er zijn andere gemeenten waar huizen zouden moeten verdwijnen. De breedte van de te 

vrijwaren strook is 45 meter. Normaal gaat men 80 cm diep maar in landbouwgebied is dat 1 meter. De 

start van de werken is voorzien in 2024. Er zal een vergoeding zijn voor het tijdelijk niet kunnen 

gebruiken van de grond. Het milieu kan hier wel bij varen doordat het vrachtverkeer met gevaarlijke 

stoffen beperkt wordt. De betrokken gemeenten gaan nu samen afspreken voor een gezamenlijk 

standpunt. De milieuraad zal een advies indienen: 1. Herstel van de natuur na de ingreep 2. Afstemming 

met de natuurwaarden 3. Degelijke compensatie voor de schadelijders 

4. Verslag van de infosessie vanuit de bib over ‘klimaatvriendelijk tuinieren’.  
 

Webinar door Imar Clous van de VZW VLACO over ‘kriglooptuinieren bij veranderende 

milieu-en klimaatomstandigheden’. 



Interessante en nuttige informatie voor wie tuiniert maar jammer dat er weinig deelnemers 

waren: 2 compostmeesters, Margo Appels, nog iemand en Paul. 

Belangrijk onderdeel: hoe bereiden we ons voor op: 

- Daling grondwater 

- Stijging temperaturen 

- Extremere weersomstandigheden 

- Introductie van exoten, invasieve soorten en nieuwe ziektes 

 

 

5. Rondvraag 

 

a) Opmaak van een nieuw Energie- en Klimaatactieplan. 

 

De gemeente Kasterlee is momenteel bezig met de opmaak van een nieuw ‘Energie- en 

Klimaatactieplan’. Vooraleer ze dit ter goedkeuring voorleggen aan de gemeenteraad, horen ze 

graag het advies van de adviesraden. 

Hiertoe nodigen ze uit op 29/04 om 20u, voor een concrete toelichting van dit plan. Deze 

toelichting zal (hoogstwaarschijnlijk) online verlopen. De ontwerptekst wordt nog toegestuurd, 

ongeveer drie weken voor de toelichting, samen met de officiële uitnodiging. 

 

Een advies kan gegeven worden begin mei. 

De adviesraad beslist de datum van een volgende vergadering te vervroegen naar donderdag 

6 mei om dan een advies op te maken. Margo en schepen Rob Guns zullen toelichting geven.  

 

b) Groepsaankoop hemelwateropvang 

 

Een actie vanuit IOK, wordt positief verwelkomd.  

Zie voor meer info: www.iok.be/hemelwater 

 
 

 

 

 

De secretaris       De voorzitster   

     

Paul Vernelen       Greet Van Sas 

         

http://www.iok.be/hemelwater

